

외국인 유학생 건강보험 Q & A

Q : 어떤 보험이 있나요?

A : 대한민국의 국민건강보험과 더불어 영남대학교에서 지정한 개인 건강보험입니다.

Q : 둘 중에 하나만 가입해도 되나요?

A : 둘 다 필수적으로 가입해야 합니다. 국민건강보험은 정부의 정책이고 개인 건강보험은 영남대학교 대학원의 정책입니다. 개인 건강보험을 가입하지 않으면 대학원 장학금을 받을 수 없습니다.

Q : 가입 대상자는 누가인가요?

A : 모든 영남대학교 대학원 학생이 대상입니다.

Q : 대한민국 정부의 국민건강보험 가입 시기는 언제인가요?

A : 3가지로 나눌 수 있습니다.

- 1) D-2비자를 가지고 대한민국을 최초로 입국하는 학생은 대구 출입국사무소에서 외국인 등록(외국인등록 신청 및 지문등록)을 하면, 자기 집으로 고지서가 발급됩니다. 고지서를 받고 보험료를 납부하면 됩니다.
- 2) D-2비자를 가지고 대한민국에 재입국 하는 학생의 경우 국민건강보험에 가입하면 됩니다.
- 3) D-2비자를 가지고 대한민국에 지속적으로 체류하는 경우 2021년 3월 1일자로 당연 가입이 됩니다.

Q : 개인 건강보험은 가입 시기는 언제인가요?

A : 한국도착 직전 혹은 직후에 온라인으로 신청하고 보험료를 납부하면 됩니다.

현재 영남대학교는 단체로 DB보험에 가입하고 있으며, 이미 가입하고 있는 학생은 보험 만료전에 연장하면 됩니다.

<http://www.sos911.co.kr> 에서 온라인 신청 가능합니다.

Q : 국민건강보험의 혜택 사항은 어떻게 되나요?

A : 대한민국 모든 국민이 가입하는 건강보험이므로 대한민국 국민과 동일한 보험 혜택을 사항을 적용 받습니다. 자세한 내용은 첨부하는 자료를 참조하기 바랍니다.

Q : 개인 건강보험의 혜택 사항은 어떻게 되나요?

A : 대한민국 정부의 국민건강보험에서 혜택을 받지 못하는 부분을 담당하게 됩니다. 예를 들어 외국인 유학생이 병원에 입원할 경우 입원비에 대한 보증을 개인적으로 지불해야 하는데 이 경우 개인 건강보험에서 그 보증을 대신 지불해 줍니다. 자세한 내용은 첨부 자료를 참조하기 바랍니다.

Q : 비용은 어떻게 되나요?

A : 국민건강보험의 경우 2021년 3월부터 2022년 2월까지 70%가 감면되어서 월 39,450원을 납부해야 합니다. D-2 비자를 가지고 3월 1일 전까지 계속 한국에 있었던 학생은 3월 보험료를 10개월에 나누어서 월 3,950원으로 납부할 수 있습니다. 다시 말해서 3월 1일 가입자는 3월 25일부터 2022년 1월까지 월 43,540원(39,450원 + 3,950원)을 납부해야 합니다.

개인 건강보험의 경우 43,000원을 납부하면 됩니다. 이 보험의 혜택 기간은 2021년 3월 가입 일부터 2021년 7월 4일까지입니다.

Q : 국민건강보험의 고지서는 어떻게 받아볼 수 있나요?

A : 외국인 학생 본인의 주소로 우편으로 보내줍니다. 아니면 이메일 또는 모바일 고지서 신청도 가능합니다. 이에 관한 신청 양식도 첨부합니다.

Q : 국민건강보험을 가입하고 난 후 건강보험증은 어떻게 받아보나요?

A : 국민건강보험공단에서 학생의 주소지로 발송합니다.

Q : 국민건강보험의 경우 가족이 있는 경우 어떻게 해야 하나요?

A : 가족도 국민건강보험에 가입 가능하며 국민건강보험공단 경산청도지사를 방문해서 신고하고 가입하면 됩니다. 경산청도지사는 경산역 근처에 있으며 주소는 경상북도 경산시 중앙로 17입니다.

Q : 재외국민 또는 재외동포(F-4) 비자를 가지고 있는 경우 어떻게 가입해야 하나요?

A : 재외국민 또는 재외동포(F-4) 비자를 가지고 있는 경우에도 국민건강보험공단 경산청도지사를 방문해서 신고하고 가입하면 됩니다.

Q : 집주소, 여권번호, 체류자격 등이 변동될 경우는 어떻게 하나요?

A : 이 또한 국민건강보험 경산청도지사를 방문해서 상담 받으시면 됩니다.

Q : 국민건강보험을 가입하지 않거나 체납할 경우 어떻게 되나요?

A : 병원을 방문했을 때 건강보험 혜택에 제한이 있습니다. 또한 비자 연장 등 체류 허가 신청시에 불이익이 발생합니다. 납부 기간이 정해져 있습니다. 그 기간까지 납부하지 않을 경우 재산, 자동차, 예금 등에 대한민국 정부가 법적으로 징수하게 됩니다.

Q : 국민건강보험공단에서 자세한 설명을 듣고 싶은 경우에는 어떻게 하나요?

A : 국민건강보험 공단에서도 외국어(영어, 중국어, 베트남어, 우즈베크어) 상담이 가능합니다. 전화번호는 033-811-2000, 또는 1577-1000(단축번호 7번)입니다.

Q&A on International Students' Health Insurance

Q: What to join?

A: There are two (2). The National Health Insurance of Korean Government and Individual Health Insurance Program designated by the Graduate School of Yeungnam University.

Q: Can I pick one of the two?

A: No. You must join the two insurance programs. One is the Korean Government's policy and the other is Yeungnam University Graduate School's policy. You can not be eligible for the university scholarship without Individual Health Insurance Program.

Q: Who to join?

A: All of international students of the Graduate School of Yeungnam University is designed to join.

Q: When to join the National Health Insurance of Korean Government?

A: 1) A student entering Korea for the first time with D-2 visa will apply for and receive the foreigner registration card issued by the Daegu Immigration Office and then a bill will be issued to the student's home address in Korea. And then, the student will receive the bill of insurance and pay for the bill.

2) The student re-entering Korea with D-2 visa must join the National Health Insurance.

3) If the student continues to stay in Korea with D-2 visa, the student will be registered as of March 1, 2021.

Q: When to purchase Individual Health Insurance?

A: As soon as or before you arrive in Korea. Yeungnam University designated DB Insurance Company as an agency of Individual Health Insurance Program and you can apply on-line and pay. If you already hold DB insurance, please extend before expiration. Please visit <http://www.sos911.co.kr> and purchase the program.

Q: What are coverages of the National Health Insurance?

A: As it is a health insurance program that all citizens of Korea must join, all of international students will receive the same insurance benefits as Korean nationals. For more details, please refer to the attached document.

Q: What are coverages of Individual Health Insurance Program?

A: You will be in charge of the part that is not covered by the National Health Insurance of the Korean Government. For example, if an international student is

admitted to the hospital, a deposit for the hospitalization fee must be paid personally, in which case the personal health insurance will pay the deposit on your behalf. For details, please refer to the attached document.

Q: How much to pay?

A: In the case of the National Health Insurance, 70% of exemption is deducted from March 2021 to February 2022, and 39,450 Korean Won per month must be paid. Students who have stayed in Korea until March 1, 2021 with D-2 visa can divide their March insurance premium into 10 months and pay 3,950 Korean Won per month. In other words, on the students join the insurance on March 1, 2021 must pay 43,540 Korean Won (39,450 Won + 3,950 Won) per month from March 25, 2021 to January 2022.

Q: How to receive the bill of the National Health Insurance?

A: It will be mailed to the student's home address in Korea. Alternatively, the student can apply for a bill by email or mobile. The attached is the application form.

Q: How to get the National Health Insurance Card?

A: The National Health Insurance Service will send the card to the student's home address in Korea.

Q: The National Health Insurance for family member(s) with dependent's visa in Korea?

A: Family members are also eligible for the insurance, and visit Gyeongsan-Cheongdo Branch Office of the National Health Insurance Service near Gyeongsan Train Station. The address is 17 Joongang-ro, Gyeongsan City.

Q: Foreign nationality Korean students with F-4 visa?

A: Please make a visit to Gyeongsan-Cheongdo Branch Office of the National Health Insurance Service near Gyeongsan Train Station. The address is 17 Joongang-ro, Gyeongsan City.

Q: What if home address in Korea, passport number, status of residence, etc. change?

A: Visit Gyeongsan-Cheongdo Branch Office of the National Health Insurance Service.

Q: What if I do not sign up for the National Health Insurance or fail to pay?

A: There are restriction to your health insurance coverage when you visit the hospital or medical clinic. In addition, there will be disadvantages when applying for a residence permit such as an extension of a visa. The payment period is fixed. If payment is not made by that period, Korean Government legally collects property, automobiles, and bank deposit, etc..

Q: I need more details of the National Health Insurance.

A: Call (033) 811-2000 or 1577-1000(and dial #7) in English, Chinese, Vietnamese, etc..

国际学生健康保险问答

问：您有哪种保险？

答：这是除韩国国民健康保险之外，还要加上由岭南大学指定的个人健康保险。

问：我可以只加入两个保险中的一个吗？

答：两个保险必须都加入。国民健康保险是韩国政府的政策，而个人健康保险是岭南大学研究生院的政策。如果不加入个人健康保险的话就无法获得大学院的奖学金

问：保险加入的对象都有谁？

答：岭南大学大学院所有学生。海外韩国人或在外同胞（F-4）大学院生也需要加入保险。

问：韩国政府的国民保险加入时期是什么时候？

答：它可以分为3种类型。

- 1) 首次持D-2签证入境韩国的学生，在大邱出入境事务所进行外国人登记（外国人登记申请及指纹登记）后就会将国民保险告知书发往本人家中。拿到通知书后缴纳保险费用即可。
- 2) 持D-2签证再次进入韩国的学生可以申请国民健康保险。
- 3) 持D-2签证并一直在韩国停留，则将从2021年3月1日开始加入国民健康保险。

问：什么时候加入个人健康保险？

答：抵达韩国之前或之后，需先马上在网上申请个人健康保险，并支付保险费。

现在岭南大学集体投保，已经投保的学生需要在保险期满前续保。

您可以在<http://www.sos911.co.kr>上在线申请。

问：国民健康保险有什么好处？

答：与韩国国民享受同样的保险优惠政策，详细内容请参考附件。

问：个人健康保险有什么好处？

答：个人健康保险负责韩国政府国民健康保险未涵盖的部分。例如，如果国际学生入院，则必须亲自支付住院费押金，在这种情况下，个人健康保险将支付押金。有关更多详细信息，请参阅附件。

问：保险费用是多少？

答：对于国民健康保险，从2021年3月到2022年2月，减免70%，因此您每月需要支付39,450韩元。持D-2签证，并且在3月1日之前一直在韩国的学生，将3月份的保费分为10个月，每月支付3,950韩元。换句话说，从3月1日起加入的学生必须在3月25日至2022年1月之间每月支付43,540韩元（39,450韩元+ 3,950韩元）。

个人健康保险的情况下，您可以支付43,000韩元。该计划的覆盖期为2021年3月注册之日起至2021年7月4日。

问：如何获得国民健康保险账单？

答：它将通过邮件发送到外国学生的地址。另外，您可以申请通过电子邮件或手机的形式获得账单。申请表也附后。

问：加入国民健康保险后如何获得健康保险卡？

答：国家健康保险公司将其发送到学生的地址。

问：对于国民健康保险，如果我有家庭，该怎么办？

答：家庭成员也可以签署国民健康保险，也可以去国民健康保险公司的庆山清道分社报到并签署。庆山清道分社位于庆山站附近，地址是庆尚北道庆山市中山路17号。

问：如果我有海外国民或在外同胞（F-4）签证，该如何注册？

答：如果您拥有在外国国民签证或在外同胞（F-4）签证，那么可以访问国民健康保险局庆山清道分社提出申请加入健康保险。

问：如果我的家庭住址，护照号码，居住身份等发生了变化，该怎么办？

答：您需要访问庆山青道国民健康保险分社进行咨询。

问：如果我没有加入国民健康保险或没有付款怎么办？

答：前往医院时，健康保险福利有限制。此外，申请延长签证等滞留许可时也会受到不利影响。缴纳期限是固定的。如果在期间内没有缴纳费用的话，韩国政府将依法征收财产，汽车，存款等。

问：如果我想听听国民健康保险局的详细解释怎么办？

答：国家健康保险服务处也提供外语咨询（英语，中文，越南语，乌兹别克语）。

电话号码是033-811-2000或1577-1000（缩写为7）。